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VYSOKÉ ŠKOLY PODPORUJÍ ZMĚNU DOTACE NA
UBYTOVÁNÍ STUDENTŮ
(Praha, 23.5.2004) Rada vysokých škol (RVŠ) podporuje návrh ministerstva školství, které chce rozdělovat peníze na
ubytování studentů podle počtu řádně studujících, nikoli podle počtu lůžek na kolejích, které jednotlivé vysoké školy
mají. Jednoznačně se na tom shodl sněm RVŠ.

Sněm je nejvyšším orgánem RVŠ a jsou v něm zastoupeny všechny vysoké školy, jejich jednotlivé fakulty i studenti.
Včerejší usnesení sněmu RVŠ uzavřelo více než roční práci na návrhu reformy financování ubytovacích služeb pro
studenty, na kterých se vedle ministerstva školství podílela i RVŠ a její Studentská komora. Předseda RVŠ František
Ježek schválení návrhu uvítal: „Předložený návrh je příležitostí prokázat, že se akademická obec dokáže dohodnout na
konkrétních zásadních změnách ve financování vysokých škol.“

Návrh ministerstva školství předpokládá, že státní dotace na ubytování studentů bude rozdělena mezi jednotlivé vysoké
školy podle počtu studentů, kteří (a) studují ve standardní době, (b) v prvním nebo na něj navazujícím studovaném
programu, jsou (c) občany ČR nebo jiného státu EU a (d) nemají trvalé bydliště v okrese sídla školy nebo fakulty, na
které studují (resp. v Praze). Vysoké školy pak tyto prostředky poskytnou jednotlivým studentům prezenčního studia v
podobě stipendia, a to podle svých vnitřních pravidel. Dosud stát dotoval pouze ubytování těch studentů, kteří získali
místo na kolejích.

Předseda Studentské komory RVŠ Jiří Nantl pokládá výslednou podobu návrhu reformy za kompromis, který „umožní
podporu studentského bydlení nezávisle na kapacitách kolejí, a současně zvýší autonomii vysokých škol.“

K návrhu by se ještě měla vyjádřit Česká konference rektorů. O jeho schválení rozhodne ministryně školství Petra
Buzková a do praxe by měl vstoupit v roce 2005.
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